
V letošním roce byla účast 
rekordní, celkem se přihlásilo 
31 obcí ze všech koutů již-
ních Čech. Komise porovnala 
všechny přihlášené a právě 
28.8.2010 proběhlo slavnost-
ní vyhlášení výsledků, ve 
vítězné obci – Čížová, na kte-
ré jsme byli také pozváni. 
Po příjezdu na místo jsme 
byli, společně s delegáty z 
ostatních obcí,  uvítáni zástup-
ci místního OÚ a spolků, kte-
ří se o nás v průběhu setkání 
starali a snažili se, aby se nám 
v jejich obci líbilo. Na pódiu 
pod velkým stanem probíhal 
program po celou dobu slav-
nostního vyhlášení výsledků 
a za sebe mohu říct, že všech-
na vystoupení místních i přes-
polních folklorních souborů, 
tanečních skupin, různé for-
my sportovních vystoupení 
a jiných žánrů byly ukázkou 
toho, že se lidé v Čížové umí 
bavit a určitě se nenudí.
Při slavnostním předávání 
čestných uznání a diplomů se 
zástupci naší obce objevili na 
pódiu hned dvakrát. Poprvé to 
byli zástupci obce Baráčníků 
v Pištíně a převzali Čestné 

uznání za udržování lido-
vých tradic. Naši Baráčníci 
byli  při předávání a vlastně 
i při celém slavnostním dni  
nepřehlédnutelní díky kro-
jům, ve kterých se této slá-
vy zúčastnili. Jako  zástupce 
obce jsem  převzal Diplom za 
péči o kulturní dědictví a jsem 
přesvědčen, že toto ocenění je 
naprosto zasloužené.
Máme zájem se přihlásit i 
do příštího ročníku soutěže 
a bojovat opět o některou z 
udělovaných cen.

Jaroslav Havel
starosta obce Pištín 
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Seznam informací z jednání 
zastupitelstva obce a několik 
krátkých zajímavostí jednou 
větou.

Kdyby zase přišly povodně 
- zpráva o připravenosti obcí.
Soutěž o nejkrásnější roz-
kvetlá okna a předzahrádku. 
Rubrika Víte, že?

Ohlédnutí za oslavou 75 let 
existence místního sboru 
dobrovolných hasičů v Češ-
novicích a 590 let od první 
písemné zmínky o obci

Zpráva o činnosti obce baráč-
nické a povídání o Čestném 
uznání obci baráčníků v 
Pištíně za udržování lidových 
tradic

strana 7
Poděkování starosty. Informa-
ce o nastávající kvalitě medu. 
Pozvánka na lampiónový 
průvod a vyhlášení dobročinné 
sbírky.

Organizace chovatelů poštov-
ních holubů. Zkoušky lovec-
kých psů v Pištíně a ohlédnutí 
za hasičskou sezónou.

Čížová  28. srpna 2010 / Tento den a toto místo se nesmazatelně zapsaly do dějin obce 
Pištín. Vše začalo již 16. června 2010, kdy k nám do obce přijela hodnotící komise  XVI.
ročníku soutěže „Vesnice roku 2010“.  Seznamovala se  s tím, co se nám za uplynulá 
léta podařilo udělat pro lepší život obyvatel a  porovnávala  naši obec se všemi ostatními 
přihlášenými obcemi. 

Na obecním úřadě v Pištíně budou od letošního roku viset 
dva nové diplomy, jako důkaz dobře odvedené práce v obci.

Myslivci zkoušeli své čtyř-
nohé kamarády i z práce ve 
vodě.

Foto vítězného týmu klání 
rodin - Ficlovi. 1. řada zleva: 
Tomášková Václava, Vávro-
vá Dana, Vávra David, Mařík 
Miroslav. 2. řada zleva: Ficl 
Jan, Vávra Václav, Ficl Vác-
lav



Informace z jednání zastupitelstva 
Níže uvedené informace jsou pouze výňatkem ze zápisů jednání zastupitelstva 
obce. Kompletní zápisy jsou pravidelně vyvěšovány na úředních deskách, 
dále jsou k dispozici na obecním úřadě a na internetových stránkách obce 
(www.pistin.cz) v části úřední e-deska.

Zasedání ze dne 7. července 2010
Zastupitelstvo schválilo:

•	 počet	členů	zastupitelstva	pro	příští	volební	období	na	9	lidí
•	 rozpočtové	uměny	č.	2
•	 přijetí	dotace	z	IOP	na	zpracování	územního	plánu	ve	výši	370	000,-	
•	 přijetí	dotace	z	Jč.	kraje	na	rekonstrukci	hasičské	zbrojnice	v	Pištíně
•	 přijetí	dotace	z	prostředků	Jč.kraje	na	restaurování	„	Božích	muk	v	Češnovicích“	ve	

výši	17	000,-
•	 schválilo	odmítnutí	dotace	na	akci“	Kaplička	u	cesty	na	Vodňany“,	v	průběhu	

vyhodnocování	vyšlo	najevo,	že	kaplička	není	v	majetku	obce
•	 přijetí	dotace	ze	SZIF	na	akci	„Oprava	návesní	kaple	sv.	Anny“,	dále	byla	stanovena	

komise	pro	zhodnocení	nejvýhodnějších	nabídek	(Florián,	Novák,	Božovská,	Havel)
•	 schválilo	záměr	podat	dotaci	do	SZIF	na	nákup	lesnické	techniky	(štěpkovač)	a	lesnická	

infrastruktura	(cesta	do	„Doubí“),	u	cesty	bude	potřeba	upřesnit	cenu	realizace
•	 příspěvek	Svazku	obcí	Blata	na	spolufinancování	publikace	financované	z	grantu	

Jč.kraje	„	Po	stopách	předků“	ve	výši	7	000,- 

Zastupitelstvo projednalo:
•	 přípravu	srpnových	akcí	v	Češnovicích	a	v	Pištíně 

Zasedání ze dne 4. srpna 2010
Zastupitelstvo schválilo:

•	 podání	žádosti	o	dotaci	do	MAS	–	Rozkvět	zahrady	jižních	Čech	na	opravu	pomníku	
padlým	v	Pištíně

•	 instalaci	zlepšeného	zabezpečovacího	zařízení	na	OU,	původní	zařízení	bude	
instalováno	v	kabinách	FC	Praktic

•	 vyúčtování	akce	Pouť	Češnovice
•	 výběr	firmy	Grifstav	na	opravu	návesní	kaple	sv.	Anny	v	Češnovicích,	předpokládaná	

cena	347	000	Kč	
•	 výběr	firmy	Demostav	na	opravu	požární	zbrojnice	Pištín,	předpokládaná	cena	akce	248	

000	Kč

Zastupitelstvo projednalo:
•	 přípravu	komunálních	voleb
•	 podmínky,	za	kterých	bude	FC	Praktic	zapůjčovat	mobiliář
•	 neschválilo	prodej	pozemku	parc.	č.	1919/1	v	k.ú.	Pašice
•	 výsledek	jednání	komise,	která	hodnotila	nabídky	firem	na	akci		„Kulturní	centrum	

Češnovice	–	společenská	místnost“	a	„Kulturní	centrum	Češnovice	–	síň	tradic“
•	 termín	sběrných	dvorů
•	 termín	schůzí	finančního	a	kontrolního	výboru

Zasedání z 1. září 2010 
Zastupitelstvo schválilo:

•	 smlouvu	o	zřízení	věcného	břemene	na	pozemcích	parc.	č.	399/1,	819/7,	42/2,	42/3	v	
k.ú.	Pištín	s	Eon	distribucí	a.s.

•	 smlouvu	o	zřízení	věcného	břemene	na	pozemcích	parc.	č.	819/9,	819/2	a	813/7	v	k.ú.	
Pištín	s	Eon	distribucí	a.s.

•	 prodej	části	pozemku	v	k.ú.	Pašice	parc.	č.	2827/2o,e,	2791/5	n,h,	za	odhadní	cenu	tj	4	
370,-	Kč,	veškeré	náklady	spojené	s	prodejem		uhradí	kupující

•	 rozpočtové	změny	č.	3/2010
•	 příspěvek	na	činnost	pro	ČSŽ	Češnovice	ve	výši	Kč	6	000,-	Kč

Zastupitelstvo projednalo:
•	 rozdělení	odměn	pro	členy	výborů	a	komisí
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PODĚKOVÁNÍ
patří	 panu	 Janu	 Caletkovi	
z	 Češnovic,	 autorovi	
knihy	 „Historie	 SHD	 v	
Češnovicích“.	Je	 to	člověk,	
který	 pracuje	 celá	 léta	
pro	 hasiče,	 včelaře	 a	 pro	
obec,	 který	 zná	 dávnou	
i	 nedávnou	 historii	 naší	
obce		jako	nikdo	jiný	včetně	
renomovaných	 odborníků	
a	 který	 nikomu	 neodmítne	
pomoc.	 Jeho	 skromnost	
a	 nezištnost	 	 je	 pověstná,	
data,	která	nasbíral	o	historii	
obce	možná	docení	až	další	
generace.					                             

OMLUVA
zasíláme	 samozřejmě	
paní	 Markétě	 Kadlecové	 s	
malou	 dcerkou	 Veronikou	
Kubešovou	 a	 manželům	
Lexovým	 s	 dcerkou	 Alex.	
Omylem	 byl	 zaměněn	 text	
u	 jejich	 fotografií	 z	 Vítání	
občánků.

JEDNOU VĚTOU
Fotbalový	klub	„	Praktic	FC	
Pištín“	 získal	 z	 dotace	 do	
majetku	3	stany	o	rozměrech	
3	x	6	m.	
Stany	 jsou	 uskladněny	 na	
obecním	 úřadu	 v	 Pištíně	 a	
občané	 obce	 si	 je	 mohou	
zapůjčit.
Z	 majetku	 obce	 lze	 také	
zapůjčit	 lavice	 a	 stoly,	
tzv.	 “pivní	 sety“.	 Bližší	
podmínky	 se	 dozvíte	 na	
obecním	 úřadu	 v	 Pištíně	 v	
úředních	hodinách.

Pokud	máte	 zájem	o	 knihu	
pana	 Jana	 Caletky	 „75	 let	
historie	sobru	dobrovolných	
hasičů	v	Češnovicích„	lze	ji	
zakoupit	na	OÚ	v	Pištíně	a	
v	 knihovně	 v	 Češnovicích.	
Dále	 lze	 zakoupit	 hrnečky	
a	 magnety	 zbylé	 ze	 srazu	
rodáků	v	Češnovicích.			

Novela	 zákona	 o	 místních	
poplatcích	 /	 zákon	 č.	
281/2009	 Sb.	 přináší	 od	
1.	 1.	 2011	 kromě	 jiného	
podstatnou	 změnu	 pro	
občany	v	tom,	že	již	nebude	
možné	 	nikomu prominout	
místní	poplatky.



      Kdyby 
přišly zase 
povodně
Byl jsem požádán, abych 
do tohoto čísla  Zpravodaje 
popsal aktuální stav příprav 
protipovodňových opatření v 
našich obcích.
Uvádím proto některé údaje a 
data, která navazují na  článek 
v „Pištínském zpravodaji“ z 
prosince 2009.
Příprava protipovodňových 
opatření se skládá z mnoha 
drobných kroků, které by 
na závěr přípravných prací 
měly vyústit v realizaci pěti 
hlavních staveb (stavebních 
úprav). Na přípravě a realizaci 
se bude muset podílet několik 
státních, krajských, obecních 
i soukromých organizací 
a subjektů. Projektová 
dokumentace je zpracována  
pro stavební povolení a ve 
všech případech předána 
příslušným orgánům k vydání 
stavebního povolení či 
územního rozhodnutí.

Stavba č.1 – převod vody ze 
Štičího rybníka do rybníka 
Volešek – na tuto stavbu 
máme souhlas všech majitelů 
pozemků, vodních děl i stok 
a je podána žádost o stavební 
povolení. Dne 15.7.2010 byla 
žádost podána, do 30.9.2010 
by mělo být vydáno rozhodnutí 
MM České Budějovice, odboru 
ochrany životního prostředí.

Stavba  č.2 – úpravy Knížecího 
rybníka – vybudování 
bezpečnostního přelivu a 
navýšení hráze – souhlas 
všech vlastníků máme zajištěn, 
rovněž je podána žádost o 
vydání stavebního povolení, 
ve stejném termínu jako u 
stavby č.1.

Stavba č.3 – zřízení suchého 
poldru (Češnovice) přehrazení 
toku Břehovského potoka, 
odtoková clona, dobudování 
hráze – zde máme zatím 
předběžné smlouvy s vlastníky 

dotčených pozemků a konečné 
smlouvy budou uzavřeny až 
na základě rozsahu stavebního 
povolení stanoveným MM 
ČB.
Máme vydané  rozhodnutí o 
umístění stavby ze stavebního 

úřadu Zliv. V současné době 
čekáme na vyjádření KÚ – 
Jihočeského kraje, Magistátu 
města ČB - odboru ochrany živ.
prostředí a odboru památkové 
péče. Po dokončení bude 
jednáno s vlastníky pozemků 
o konečné podobě smluv o 
zřízení věcného břemene.

Stavba č.4 – Úpravy v 
mikropovodí obce – intravilán 
obce – je  požádáno o vydání 
stavebního povolení.
 Stavba č.5 – Protlak pod 
silnicí I/20 – extravilán obce- 
zvětšení kapacity odtoku vod z 

tzv. Velké doliny do Bezdreva 
– je požádáno o vydání 
stavebního  povolení. Tady, 
vzhledem ke změně majitelky 
jednoho pozemku, a vyjádření 
nové majitelky začala nová 
jednání o smlouvě potřebné k 
realizaci stavby na uvedeném 
pozemku.

Takže malé shrnutí 
− u všech staveb máme 
požádáno o vydání 
pravomocného stavebního 
povolení
− u většiny pozemků máme 
souhlas majitelů se zřízením 
stavby či věcného břemene
− zatím všechny dotčené 
orgány se vyjádřily kladně 
nebo si nechaly dodatečně 
dopracovat určité dokumenty, 
tak aby podle jejich představ 
splňovaly i ty nejpřísnější 
normy
Jinak obec začala úzce 
spolupracovat se Zemědělskou 
vodohospodářskou správou 
a v současné době probíhají 
jednání o vyčištění některých 
toků odvádějících vodu z 
Pištína a Češnovic
Na most na Dolánku v Pištíně, 
podle slov zástupce majitele 
mostu a komunikace, bylo 
vypsáno výběrové řízení 
na zpracovatele projektové 
dokumentace.

Jaroslav Havel
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Firma Animeal spol.
s r.o. vyhlašuje pro 
první pololetí roku 
2011 soutěž pro 
všechny občany 
ve správním obvo-
dě obecního úřadu 
Pištín ( obce Češno-
vice, Pašice, Pištín a 
Zalužice).
Soutěž bude probíhat 
ve dvou kategoriích:
1. Nejkrásnější roz-
kvetlá okna
2. Nejhezčí předza-
hrádka
Vyhodnocení provede 
v první polovině měsí-
ce června komise 
složená ze zástupců 
obecního zastupitel-
stva, kulturní komise 
a zástupce sponzora.
Hodnocena bude 
květinová výzdoba 
na oknech a předza-
hrádkách, které jsou 
situovány na veřejná 
prostranství, protože 
soutěž má za úkol 
ocenit majitele nemo-
vitostí, jež přispějí ke 
zkrášlení obce.
Do soutěže není 
nutné se přihlašo-
vat.
V každé kategorii 
budou vyhlášeni a 
odměněni hodnotný-
mi cenami tři nejlepší. 
Slavnostní vyhlášení 
vítězů proběhne na 
slavnostech k  750.
letům od první písem-
né zmínky o obci 
Pištín v srpnu 2011.
Zároveň vyzývá-
me další eventuální 
sponzory k vyhlášení 
podzimního kola této 
nebo podobné sou-
těže.

-  dne 15. 8. 2010 uplynulo 
80 let od odhalení pomníku 
padlých v I. světové 
válce v obci Pištín. Na 
zdárné vybudování 
tohoto pomníku byla 
upořádána veřejná 
sbírka, jejíž realizace se 
ujal okrašlovací spolek. 
Pomník byl slavnostně 
odhalen o pouti.
- v pondělí a čtvrtek 

si můžete od 20 hodin 
zacvičit v tělocvičně v 
Pištíně /pondělí kalanetika, 
ve čtvrtek aerobic/.
- každou středu od 19.30 

hodin můžete tančit v 
tělocvičně v Pištíně břišní 
tance s lektorkou Radkou.
- fond Obecní knihovny 

Pištín byl doplněn knihou 
Aloise Sassmanna Kořeny 
3.díl, jedna z kapitol 
pojednává o historii rodů v 
Pištíně.

Víte, že...?
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V  tento  slavný  den  byl  časně  zrána 
postaven  super  veliký  stan  a  proti 
němu  opodál  také  monstrózní  kryté 

podium  pro  hudebníky,  na  kterém 
později  koncertovaly  dvě  pozvané 
dechové kapely. Objevili se i stánkaři 
s  nejrůznějším  pouťovým  zbožím, 
cetkami,  potravinami,  medem, 

perníkářskými  výrobky,  nápoji  a 
občerstvením  všeho  druhu.  Dorazil  i 
umělecký  řezbář,  který  předváděl  a 
nabízel  své  umění v pergole. Dopoledne 
byla  v  návesní  kapli  sloužena  mše 
svatá, hudebně doprovázená kapelou 
Babouci. Zároveň   bylo pro nájemce 

zpřístupněno  všech  pět  výstav. 
V motelu  U Kapličky vystavoval Ondřej 
Caletka  fotografie  starých  Češnovic, 

srovnávané  ze 
snímkem  téhož 
místa  v  době 
současné  a 
několik  spíše 
u m ě l e c k ý c h 
fotografií.    Na 
návsi  byla 
v y s t a v e n a  
početná  série 
automobilových 
a  motocyklových 
v e t e r á n ů . 
V  místnosti 
obecního  úřadu 
a  knihovny  byla 

i n s t a l o v á n a 
výstava  starých 
p ř e d m ě t ů 
po  předcích, 
v ě t š i n o u 
u ž í v a n ý c h 
v  zemědělství, 
které  zapůjčili 
místní  občané. 
Vedle v knihovně 
bylo  v  podstatě 
p o k r a č o v á n í , 
tedy výstava 
h i s t o r i c k ý c h 
fotografií  budov 
a  lidí  z Češnovic 
a  okolí.  Jiná  výstava  byla  mezi 
návesním  rybníkem  Malá  strana  a 
státní  silnicí,  kde  byla  vystavena 
stará  i  současná  požární  technika.  
Například  třeba  z  blízkých  Plástovic 
dovezená  potahová  ruční  stříkačka 
z roku 1925 s pomocným benzínovým 
motorem, motorová stříkačka Smekal 
vyrobená  již  v  roce  1937,  jež  je 
majetkem sboru Chlumec u Olešníka. 

Dále  zde  bylo  vystaveno  staré 
hasičské  auto  pražských  hasičů  se 
stříkačkou a současná technika sboru 
dobrovolných  hasičů  z  Češnovic. 
Další  výstava  starých  hasičských 
příleb,  odznaků  a  medailí  a  řady 
dalších starých věcí byla k shlédnutí 
v hasičské zbrojnici. Na třech místech 
byly  rozmístěny  figury  oblečené  do 
historických i současných stejnokrojů, 
které  laskavě zapůjčila  firma Papion. 
Všechny  výstavy  se  líbily  a  byly 

kladně hodnoceny. Již v dopoledních 
hodinách si veškeré výstavy prohlédli 
první  zájemci  a  také  asi  čtyřicet 
studentů  z  Izraele,  jejichž  autobus 
zastavil u pohostinství. Hlavní program 
dne  byl  odstartován  v  15  hodin.  Pod 
obrovským stanem a jeho okolí se sešla 
více jak stovka místních občanů, rodáků 
i návštěvníků z okolních vesnic.

V den konání  svatoanenské pouti v Češnovicích, který letos připadl 
na 1. srpna , proběhly oslavy výročí  75 let existence místního sboru 
dobrovolných hasičů a 590 let od první písemné zmínky o obci. 
Obě oslavy byly spojené se setkáním rodáků. V předstihu intenzivně 
probíhaly pečlivé přípravy jak ze strany hasičského sboru, tak obecního 
úřadu. Byli pozváni rodáci z blízka, daleka i ze zahraničí, připravovalo se 
pět výstav, zajišťovalo se zázemí pro hudebníky, moderátory
a samozřejmě pro všechny zúčastněné. Hasičský sbor k této příležitosti 
vydal knihu o své historii.

Ohlédnutí za oslavou

Příprava křestu knihy pana Jana Caletky „75 let SDH Češ-
novice“.

Vystavené exponáty budily pozornost.

Jeden z vystavených veteránů. 

Senátor Tomáš Jirsa křtí knihu Jana Caletky.

Dokončení na straně 5
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Dokončení ze strany 4
Hudba vyhrávala, profesionální 
moderátorka ohlašovala program. 

Dostavili se i vzácní hosté, jako 
senátor a starosta města Hluboká 
nad Vltavou, pan Tomáš Jirsa. 

Dalším neméně významným hostem 
byl zástupce občanského sdružení, 
rozkvětu zahrady jižních Čech 
MAS, též svazku obcí Blata, ing. 
Petr Lebr. Dále bratr Josef Plojhar 
z Dobřejovic, který je zástupcem 
starosty Hasičského sdružení 
okresu České Budějovice.  Starosta 
obce, pan Jaroslav Havel, přivítal 
všechny přítomné místní občany, 
rodáky i vzácné hosty.  Senátor, 
pan Tomáš Jirsa, hovořil o tradicích 
regionu, dále promluvil starosta 
místního  hasičského sboru bratr 
Václav Novák. Dále velitel Vojtěch 
Růžička  i Jan Caletka, autor knihy 
75 let SDH Češnovice, na jejíž křest 
zakrátko došlo. Kniha byla prodávána 
v místnosti obecního úřadu, s nímž 
velmi pomohla pištínská knihovnice 
Jaroslava Čapková. 

Ze slavnostního dne existuje 
poměrně bohatá fotodokumentace 
i videozáznam, vše lze shlédnout 

na internetových 

stránkách www.cesnovice.eu. 
Slavnostní odpoledne pomalu ubíhalo, 
den se krátil a lidé se z návsi vytráceli. 

To již v sále kulturního 
domu svou produkcí 
zvala na tancovačku 
kapela Babouci. 
N e j v z á c n ě j š í m 
hostům, zejména 
hlavně rodákům, 
ale jistě neuniklo, že 
jejich rodná vesnice 
se ukázala jak žije. 
Daří se i hasičskému 
sboru, v němž bývali 
i oni organizováni. 
V mnoha případech 

byli členy soutěžních družstev. Slavnost 
ukázala, že ve vedení obce i hasičského 
sboru jsou správní lidé na správných 
místech.

Snímek zachycuje vedení SDH Češnovice a vzácné hosty. Zleva stojí člen výboru 
SDH Miroslav Kolář, velitel SDH Vojtěch Růžička, senátor Tomáš Jirsa, zástupce 
starosty SH ČMS okresu České Budějovice Josef Plojhar, starosta SDH Václav 
Novák, starosta obce Jaroslav Havel s knihou 75 let SDH Češnovice a vedle její 
autor Jan Caletka.  

Darované srdce z lásky oblaží na duši každého, kdo 
jej dostane. A kde jinde, než na pouti je sladkých srdcí 
bezpočet. Nejinak tomu bylo i u nás v Češnovicích.

Na žádné pouti nesmějí přeci chybět děti. Jsou její ozdobou 
a dětští návštěvníci jsou pokaždé jedni z nejvděčnějších 
diváků, pokud se týká  dobrého kulturního programu. 

O dobrou zábavu opravdu nebyla nouze, 
a tak si ve velkém stanu pro sedící bylo 
možné najít místo k sezení jen s velkým 
štěstím. 
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Zpráva o činnosti obce 
baráčnické Pištín
Vážený čtenáři, v tom to příspěvku bych Vás chtěla 
seznámit s bohatou činností pištínských baráčníků. 
Obec Pištín se letos přihlásila do soutěže Jihočeská 
vesnice roku. 17. května k nám do Pištína dorazila 
komise této soutěže a my baráčníci jsme ji přivíta-
li po staročesku v krojích, chlebem a solí, V rámci 
této soutěže jsme byli pozváni do obce Čížová, kde 
jsme převzali čestné uznání za udržování lidových 
tradic. Je to pro nás největší ocenění, které jsme kdy 
obdrželi. Náš prvořadý úkol byl se naučit tančit Čes-
kou besedu. Podařilo se nám postavit jednu taneční 
kolonu, která se zkládá ze 4 tanečních párů. Premié-
ra tančení besedy se uskutečnila v Plástovicích, kde 
slavili 650 let založení obce. 
Tanečníci zde sklidili velký obdiv a uznání. Besedu 
jsme také tančili u nás o pouti. Již tradiční pištínskou 
pouť jsme zahájili účastí na mši svaté v místním kos-
tele. Na mši si naše tetičky oblékly kroje. Odpoled-
ne hrála na návsi dechová hudba Babouci. Počasí 
nám přálo, a tak přišlo mnoho příznivců této populár-
ní dechové hudby, aby si mohli společně zazpívat a 
zatancovat na připraveném parketu. 
Letos jsme se opět zúčastnili programu jihočeského 
kraje na výstavě Země živitelka. Zde jsme měli dvou-
hodinový program. Tančili jsme českou besedu, sou-
sed Trinkl se synem hráli na harmoniku a Pištínské 
baletky tančily kankán. 
Dále jezdíme na slavnosti konané v naší X župě a 
v župě IX. Prachatice slavily tisíc let Solné stezky. 
Vodňany 75 let založení baráčnické obce a v Bor-
šově nad Vltavou slavili dožínky. Na ty to slavnosti 
jezdíme ve svérázech, v krojích s praporem a s dětmi 
s májkou. Tetička Jírovcová, Váchová, Mertlíková a 
soused Mertlík oslavili krásná životní jubilea. Naše 
tetičky popřály oslavencům mnoho zdraví do daších 
let a předaly malý dárek. Jsou to naši dlouholetí čle-
nové, kteří pro naši baráčnickou obec mnoho zna-
menají. 
V letošním roce nás bohužel potkaly i smutné události. 
V červnu jsme se rozloučili s dlouholetou a velmi čin-
nou členkou tetičkou Marií Fiškandlovou. Na posled-
ní cestu jsme doprovodili také další tetičky naší župy. 
Přichází podzim a s ním valná zasedání. A tak máme 
před sebou další akce, které musíme zvládnout.                                                                                        

Syndik Jitka Ficlová.

Minulý Pištínský zpravodaj 
nás na titulní straně infor-
moval o udělení Diplomu za 
péči o kulturní dědictví obci 
Pištín v soutěži Obec roku 
2010 Jihočeského kraje. Vel-
ké a radostné překvapení pro 

zdejší baráčníky bylo, 
že i jim bylo uděleno v této 
soutěži Čestné uznání za 
udržování lidových tradic.
Byli jsme pozváni na slav-
nostní předání do obce Čížo-
vá. 
Naše rychtářka tetička Živ-
nůstková měla jiné povin-
nosti, a tak byli pověřeni 
místorychtář soused Vávra 
a tetičky Jiranová, Oudová 
a Jakschová. V nažehlených 
krojích a svérázech jsme 
spolu s naším starostou p. 
Havlem vyjeli. Přebírali jsme 
toto čestné uznání všichni, 
abychom ukázali přítomným, 
jak baráčníci chodí obleče-
ni.
Hned po příchodu jsme 
vzbudili svými kroji velkou 
pozornost a obdiv. Česká 
Mařenka, která převažuje u 
našich tetiček, je nejdostup-
nější na pořízení. Prováze-
ly nás úsměvy přítomných, 
zvednuté palce nahoru /což 
značí jedničku/ od porot-
ců. U jednoho stolu seděli 
hosté z Čížové a Moraváci, 
kteří se mě ptali na původ 
a název kroje.  Vysvětlila 
jsem jim, že není snadné kroj 
získat, a tak nezbývá, než 
si ho nově pořídit. Ani tato 
varianta však není snadná, 
neboť  černý samet a krajky 

nejsou v našich obchodech 
k sehnání. Krátce se zamys-
leli a ihned nabídli, že mají 
doma černý samet, který si 
kdysi pořídili na večerní 
šaty a prohledají truhlice, 
zda tam někde neleží nějaké 

krajky a pošlou nám mate-
riál na další kroje. V sobotu 
4. září jsme opět v krojích šli 
v průvodu ve Vodňanech u 
příležitosti  oslavy 75. výročí 
založení obce Baráčníků ve 
Vodňanech a povídali jsme 
si o tom. Je to k neuvěření, 
ale zvonil mi mobil a hlásila 
se mi paní Staňková, že lát-
ku zabalí a pošle. Měli jsme 
velikou radost, že nám při-
budou další kroje. Skutečně 
balíček přišel a v něm vyší-
vaná košile větších rozměrů 
a samet.
Obracím se na Vás, nemáte 
doma někde zapomenutý kroj 
nebo něco, co by bylo možné 
použít pro naše tetičky nebo 
sousedy?   
Cílem soutěže je snaha 
povzbudit obyvatele venko-
va k aktivní účasti na roz-
voj svého domova, zveřejnit 
rozmanitost a pestrost usku-
tečňování obnovy vesnic a 
upozornit širokou veřejnost 
na význam venkova a jejich 
tradic.
Bylo by hezké, kdyby se nám 
všem společně podařilo, 
někdy v budoucnu, získat 
titul Vesnice roku. Věřím, že 
to nebude problém, jak nás 
ujišťovali porotci, když vytr-
váme a „potáhneme za jeden 
provaz“.  Božena Jakschová

Výzva k občanům Pištína
V příštím roce uplyne 750 let od první písemné zmínky o obci Pištín. Dovolujeme si vás již nyní požádat o spolupráci  na 
přípravě oslav tohoto významného výročí. Uvítáme starší fotografie Pištína - budovy, skupiny osob, spolkové akce, ale i 
jiné dokumenty, které se historie obce týkají. Po pořízení kopií vámi zapůjčené materiály v domluveném termínu vrátíme. 
Zároveň vás žádáme o aktualizaci adres pištínských rodáků na obecním úřadě. 

Čestné uznání obci baráčníků 
v Pištíně za udržování 
lidových tradic
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Poděkování
Již 15. a 16. 10. 2010 
proběhnou komunální volby 
do zastupitelstev všech 
obcí a tudíž i u nás. Při 
této příležitosti bych chtěl 
poděkovat všem současným 
zastupitelům obce za práci, 
kterou v průběhu let 2006 
– 2010 v zastupitelstvu 
obce odvedli. Dovolte mi, 
abych poděkoval za to, že 
mi při práci starosty obětavě 
pomáhali. Někdy se sice 
naše názory lišily,  to už k 
demokracii patří, ale  po 
vzájemné diskusi jsme 

vždy došli k nějakému společnému závěru. Vím, že 
práce zastupitelů není občany většinou doceněna, ale 
každý, kdo se jednání zastupitelstva zúčastnil, si mohl 
všimnout, že se snažíme rozhodovat až po důkladném 
zvážení všech pro i proti. Samozřejmě se(při práci ve 
vedení obce) nedá vyhovět všem, ani ne ní možné 
dělat zázraky na počkání. Ve smyslu  přísloví “KDO 
NIC NEDĚLÁ, NIC NEZKAZÍ“  se některá rozhodnutí 
musí časem přehodnotit, či změnit, ale to už k práci ve 
veřejném sektoru patří a nevyhnou se tomu ani nejvyšší 
státní představitelé, kteří pro svou práci mají zástupy 
odborníků a k dispozici státní pokladnu.
Dále bych chtěl poděkovat členům finančního a 
kontrolního výboru, kteří na práci zastupitelstva i na tu 
mou, po uplynulé období dohlíželi. Poděkování patří i 
členkám kulturní komise a současně i členkám redakční 
rady Zpravodaje, které se podílely na rozšíření kulturní 
nabídky v naší obci.
Všem těmto výše uvedeným ještě jednou děkuji a 
zároveň přeji, aby si na jejich dobře odvedenou  práci 
ještě i po letech někdo vzpomenul a třeba ji i ocenil 
alespoň hezkým slůvkem.
Novým zastupitelům obce, kteří vzejdou z říjnových 
voleb přeji, aby je jejich práce bavila, aby se nedali otrávit 
několika rejpaly a aby spolupráce s nově vytvořenými 
výbory a komisemi byla plodná a konstruktivní.

Jaroslav Havel

Zájezd 
do Národního 
divadla
V neděli 5. září 2010 uspo-
řádala naše obec zájezd do 
Národního divadla na hru 
Cyrano z Bergeracu. V hlav-
ních rolích jsme viděli Davida 
Prachaře, Sašu Rašilova, Ale-
xeje Pyška, Jiřího Štěpničku a 

jiné známé pražské herce.
Zájem o vstupenky byl 
veliký, takže jsme bohužel 
nemohli  uspokojit všechny 
zájemce. To je pro nás výzva 
do budoucnosti, abychom pro 
vás opět vybrali z programu 
pražských divadel nějaké 
zajímavé představení.

Alena Latková

Medu bude letos 
méně, jeho ceny 
porostou. 
Včelařství je kategorie patří-
cí do oboru zemědělství a je 
ze všech nejvíce závislá na 
klimatických podmínkách. 
Letošní chladné a střídavé 
počasí nepřálo první květno-
vé snůšce, která je v našich 
poměrech hlavní a rozhodu-
jící. Druhá snůška medovi-
cových – tmavých medů byla 
v posledních letech téměř 
nulová. Letošní rok je trochu 
výjimkou, kdy druhá snůška 
vylepšila celkově slabý med-
ný výnos. I přesto bude letos 
medu méně než v předchozích 
letech. Musíme se tedy připra-
vit na to, že nejspíš povyskočí 
i jeho cena. V tomto nepříz-
nivém odhadu letošní produk-
ce se shodují velcí i drobní 
chovatelé včel v Česku. Na 

našem trhu jsou k dostání 
různé druhy medu z různých 
koutů světa, například z Číny 
nebo z Argentiny. Český med 
má však své přednosti. V Čes-
ké republice neléčíme většinu 
nemocí, hlavně mor včelího 
plodu ne. My včelstva likvi-
dujeme, čili včelí produkty v 
první řadě neobsahují zbytky 
léků jako v některých zemích.
Dále naše příroda je pestrá, 
čili med není jednodruhový 
a chuťově je velmi bohatý. Z 
toho vyplývá, že je nejlepší 
dát přednost českému medu. 

Ing.Jaroslav Šilha

Zastupitelstvo obce Pištín zve  všechny občany na

LAMPIÓNOVÝ PRŮVOD
dne 28. 10. 2010           

V Pištíně sraz v 16.30 hod. u  pomníku padlých. 
V Češnovicích  sraz v 17 hod. také u pomníku padlých. 

Zde položíme květiny a průvodem půjdeme ke 
kapličce sv. Vojtěcha, kde bude připraven ohňostroj a občerstvení. 

V případě nepříznivého počasí se akce ruší.

Občanské sdružení Diakonie Broumov je nezisková organizace, která 
poskytuje sociální služby pro občany z okraje společnosti – materiální 
pomoc sociálně potřebným, azylové ubytování i pracovní příležitost 

VYHLAŠUJE SBÍRKU POUŽITÉHO OŠACENÍ
Letního a zimního oblečení /dámské, pánské,dětské, lůžkovin, prostěradel, 
ručníků, utěrek, záclon, látek (minimálně 1m2, prosíme, nedávejte nám 
odřezky a zbytky látek), domácích potřeb - nádobí bílé i černé, skleničky 
- vše nepoškozené, peří, péřových a vatovaných přikrývek, polštářů a dek, 
obuvi– veškeré nepoškozené.
Věci, které vzít nemůžeme - ledničky, televize, počítače a jinou elektroniku, 
matrace, koberce - z ekologických důvodů, nábytek, jízdní kola a dětské 
kočárky - z důvodu znehodnocení transportem, znečištěný a vlhký textil.
Sbírku můžete přinést na Obecní úřad v Pištíně v úředních hodinách ( po: 
8.00 – 12.00 a od 13.00 – 18.00, st 8.00 – 12.00 a 13.00 – 16.00, pá 8.00 
– 14.00 hod.) v Češnovicích do knihovny každé úterý (18.00 - 19.00 hod.) 
nejdéle do 3. listopadu.
Veškeré věci prosíme zabalené do igelitových pytlů či krabic, aby se 
nepoškodily transportem.

DĚKUJEME ZA VAŠI POMOC
Děkujeme za vaši pomoc
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Chovatelé poštovních holu-
bů pomalu začínají bilancovat 
svojí hlavní závodní závodní 
sezonu. I když ještě není konec 
roku, v předstihu lze konstato-
vat, že pro naše chovatele byla 
jednou z nejlepších od doby, 
kdy získali své útočiště zde v 
Pištíně. Hlavní závodní sezona, 
to jsou závody konané v rámci 
oblasti České Budějovice, zača-
la koncem dubna a byla ukon-
čena koncem července. Mimo 
pořádané nácviky se jednalo o 
18 závodů, a to z různých vzdá-
leností. Od Stříbra počínaje až 
do belgického Ostende. Větši-
na závodů se však uskutečnila 
z Německa. Oproti minulým 

létům naši chovatelé získali se 
svými holuby mnoho předních 
umístění z jednolivých závodů- 
Pět závodů jejich holubi vyhrá-
li. Též v celoroční soutěži z cca 
130 chovatelů obsadili druhé, 
jedenácté a dvacáté, třiadvacáté 
a devětatřicáté místo v Mistrov-
ství Oblastního sdružení České 
Budějovice. Měsíc srpen a září 
je určen pro tréninky a závody s 
mladými holuby narozenými v 
letošním roce. Konec roku je v 
chovatelství věnován výstavám  
a různým schůzím a společen-
ským akcím. Chov poštovních 
holubů je velmi náročná čin-
nost, a to nejen co se týká času, 
ale i financí. Svým holubům se 

chovatel věnuje prakticky po 
celý rok. Poštovní holuby lze 
přirovnat ke sportovcům, jejich 
výkony jsou závislé na gene-
tickém původu a kvalitě péče 
jejich majitelů. Samotná pří-
prava holubů, aby byli úspěšní 
v závodní i chovné sezóně, je 
velmi náročná na čas i peníze. 
Předpoklad úspěchu je prvot-
řídní zdraví holubů a z něj se 
odvíjí jejich úspěšnost. Vel-
mi důležité je také krmení a v 
poslední fázi zajištění formy 
holuba patří k rozhodujícím 
faktorům. Kdo si myslí, že 
holub se v období žní nažere na 
poli nebo že mu stačí pšenice či 
ječmen, je na velkém omylu.
Holubům podáváme různé 
směsi, které se skládají až z 
dvaceti různých druhů plodin. 
Též preventivní léčebné kúry 
jsou samozřejmostí. Vitamíny 

a různé minerály, zelenina a 
byliny tvoří nedílnou součást 
jídelního lístku našich holubů.
Jistě zajímavé pro naše čtená-
ře zpravodaje jsou úctyhodné 
výkony našich holubů. Vždyť 
urazit trasu Tachov – Pištín za 
1 hodinu a 24 minut by nedo-
kázalo ani to nejrychlejší auto. 
Též vzdálenost mezi  Pištínem 
a Schweinfurtem (Würznurg) 
urazili za 3 hodiny a 3 minuty. 
Dlouhé závody, např. z Bruselu 
první holubi tuto trasu urazili 
za 8 hodin a 30 minut a nej-
delší závod od moře z Ostende 
vyhrál též holub z naší organi-
zace, a to v konkurenci všech 
holubů z budějovické i tábor-
ské oblasti.
Na závěr chtějí chovatelé poš-
tovních holubů touto cestou 
poděkovat za poskytnutí azylu 
v Pištíně. 

Podzimní zkoušky loveckých psů
V sobotu 21. 8. 2010 byl krásný slunečný den, přesně takový, 
jaký si pištínští myslivci přáli na konání podzimních zkoušek 
loveckých psů. Původně měly být zkoušky v Pištíně, ale v hos-
tinci Na Dolánku byla na tento termín objednána svatební hos-
tina , a tak se hledalo nové místo. 
Nakonec se zkoušky uskutečnily v Pašicích, což byla podle 
mysliveckého hospodáře pana Jana Pavlíčka šťastná volba. Po 
zkouškách bylo posezení venku pod stany a tam mohli být i psi 
se svými pány.
Na zkoušky bylo přihlášeno 12 ohařů a 6 malých plemen. Psi 
byli rozděleni do 3 skupin. Ředitel závodu byl pan Vávra z 
Pištína, vrchní rozhodčí pan Břetislav Uchytil starší, předseda 
Okresního mysliveckého spolku České Budějovice. Na každou 
zkoušku byli 2 rozhodčí a jeden čekatel na licenci rozhodčího. 
Nejdůležitější disciplíny, které musí psi absolvovat, jsou:
1. Společný hon, tj. hledání a vystavování zvěře
2. Klid před zvěří – musí ji vystavit a zůstat v klidu
3. Aportace zvěře srstnaté a pernaté
4. Nošení předmětů z vody
5. Vlečka – rozhodčí táhne zvěř, pes pak sleduje stopu a zvěř 
musí přinést. Hodnocení je opačné než ve škole, nejvyšší 
známka je 4 a nejhorší  0.
Jako nejlepší ohaři ve zkouškách obstáli:
1. AIDA z pištínských blat, český fousek – vůdce Miroslav 
Kučera
2. GRIP od lesa Kátoše, německý ohař – vůdce Jan Pancíř
3. DRYNA z Jílkova mlýna, český fousek – vůdce Michal 
Švarc
V malých plemenech si skvěle vedli:
1. ARNNY z Remonštangle, retriever – vůdce Pavel Fikota
2. ve II. ceně CYRUS z Tulákova revíru, retriever – vůdce 
Petr Dvořáček
3. ve III. ceně BAD od Pištínského remízu, německý ohař, 
lovecký teriér – vůdce Jan Viktora
Poděkování za sponzorování patří panu Jaroslavu Havlovi, 
majiteli firmy ANIMEAL s.r.o., Pištín.

Hasiči bilancují letošní sezónu
V následujícím článku bych vás rád seznámil s činností SDH 
Pištín. Hasičskou sezónu jsme zahájili obvodovou soutěží, kte-
ré se měla konat po dlouhé době opět v Pištíně. Bohužel poča-
sí nám nepřálo, a tak z ohledu k fotbalovému hřišti, o které se 
dělíme s místními sportovci a bezpečnosti soutěžících, jsme se 
rozhodli soutěž přesunout k našim sousedům do Sedlece.  Touto 
cestou jim děkujeme za zapůjčení prostor pro konání soutěže a 
za pomoc s organizací. Na obvodovou soutěž jsme se poctivě 
připravovali. 
Naši snahu však zhatili  technické problémy s časomírou, kdy 
nám při prvním a ani druhém pokusu nebyl čas změřen. Muse-
li jsme absolvovali třetí start, na kterém se ukázalo to, že jsme 
kvůli mokrému vedení z předchozích pokusů museli použít sta-
rou sadu hadic, jež nevede vodu tak kvalitně. 
Výsledný čas bohužel na postup nestačil. 

Organizace chovatelů poštovních 
holubů v Pištíně v roce 2010.

Aportování  je  pro ohaře  jednou  z  nejpříjemnějších činností.

Pištínský zpravodaj vychází jako informační čtvrtletník 
pro občany obcí Pištín, Češnovice, Pašice a Zálužice. 

Toto číslo bylo vydáno v říjnu 2010 
a výtisk je samostatně neprodejný. 


